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Tatăl a binevoit. Cuvântul trup S-a făcut

și Fecioara a născut pe Dumnezeu om.

Steaua vestește. Magii se închină,

Păstorii se minunează și făptura se bucură.

(Stihiră din Laudele Utreniei Nașterii Domnului)  

Biserica – Una Sfântă, Sobornicească și Apostolească a lui
Hristos, sărbătorește astăzi o taină „ciudată și paradoxală”
și vestește această taina „cu mare bucurie” în toate colțurile
lumii.  Biserica  sărbătorește  evenimentul  extraordinar  și
sublim prin care Dumnezeu Tatăl, Făcătorul și Conducătorul
lumii,  săvârșind  lucrare  din  dragoste  nețărmurită  și
compasiune,  l-a  recreat  și  i-a  dat  din  nou  formă  omului
nestricat de păcat, în chipul Fiului Său Cel Unul Născut și
Cuvântul.   Biserica  a  primit  o  revelație  care  a  împlinit
făgăduința lui Dumnezeu făcută profeților. “Iar când a venit
plinirea vremii” (Galateni 4,4) în timpul domniei lui Cezar
Octavian Augustus, Fiul lui Dumnezeu și Cuvântul S-a născut în
trup, în Betleem, în Iudeea, întrupat din Duhul Sfânt și din
Fecioara  Maria  din  Nazaretul  Galileii.  Iisus
Hristos,  “Dumnezeu  fiind  în  chip  …  ,  chip  de  rob  luând,
făcându-Se asemenea oamenilor” (Fil. 2, 6-7), a fost “născut
din  femeie,  născut  sub  Lege  …  ca  să  dobândim
înfierea”  (Galateni  4,4-5)  și  “[să  ne  facem]  fii  ai  lui
Dumnezeu” (Ioan 1, 12).
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Astfel  a  fost  iconomia  lui  Dumnezeu  pentru  restaurarea
umanității.  După  cum  spunea  Părintele  Atanasie  cel
Mare,  „Cuvântul  lui  Dumnezeu,  fără  trup,  neperitor  și  de
neatins  S-a  întrupat  pentru  ca  noi  să  putem  deveni
îndumnezeiți; S-a vădit în trup, ca să putem primi bunăvoința
Tatălui; și a trecut cu vederea mândria necugetată a oamenilor
ca să putem moșteni veșnicia”.

Umanitatea este invitată să fie martoră și să participe la
această taină dumnezeiască. Simplii păstori sunt chemați de o
ceată de îngeri, cântând în Betleem „Slavă întru cei de dus
lui Dumnezeu, și pe pământ pace” (Luca 2, 14). Ei sunt chemați
la iesle ca să Îl vadă pe Hristos Cel nou născut. Dar și regii
persani, slujitori ai științei, sunt chemați „de cer printr-o
stea la un copilaș din iesle, uimiți nu de sceptre și tronuri
ci  de  sărăcie  lucie  –  o  peșteră  sărăcăcioasă  în  care  a
strălucit bogăția Dumnezeirii sale”.

De-a lungul întregii Sale vieți pe pământ, Domnul a trăit în
sărăcie și fără de păcat. S-a identificat cu omul până la
moarte. A scăpat de primejdia mâniei autoritare a lui Irod nu
prin puterea Sa dumnezeiască sau prin violență, ci investindu-
se pe Sine Însuși în slăbiciunea omenească, fugind din Betleem
în Egipt de unde a fost invitat de un înger să meargă în
Nazaret, și astfel a primit numele de „Nazarinean”. A fost
botezat de Sfântul Ioan în râul Iordan și a continuat să
marcheze viața oamenilor și istoria prin noua perioadă de har
a Noului Testament, timp în care a vindecat bolnavi, a înviat
morți și Și-a oferit trupul răstignit lui Dumnezeu, înainte de
a se scula din moarte pentru a Se întâlni cu cei care cred în
El.

După ce S-a înălțat la ceruri, Domnul a însărcinat lucrarea
păcii,  a  iertării,  a  reconcilierii,  a  dreptății,  a
binecuvântării și a mântuirii, ucenicilor și apostolilor Săi,
Trupului  Său,  Biserica.  Biserica,  de-a  lungul  veacurilor,
constituie  revelația  împărăției  lui  Dumnezeu,  prezentată
omului de către Domnul păcii, Iisus Hristos Cel Întrupat.



Biserica înfrumusețează moravurile oamenilor, proclamă pacea
pentru cei de lângă noi și pentru cei de departe, dragostea
pentru aproapele dar și pentru dușmani, spre transformarea
lumii  căzute  în  rai,  spre  întoarcerea  omului  înșelat  la
frumusețea originară și spre participarea lui la slava lui
Hristos prin Dumnezeu.

Maica  ierusalimiteană  a  Bisericilor  atestă   taina  imnului
îngeresc „pe pământ pace, între oameni bunăvoire”, acolo unde
imul ne-a fost descoperit. Și astăzi, în ziua sărbătoririi
Nașterii lui Hristos în trup, Biserica trăiește evenimentul în
această peșteră sfântă și în această Biserică ridicată de
Sfântul Constantin cel Mare și de împăratul Iustinian, care
oferă binecuvântare și protecție tuturor locuitorilor din Țara
Sfântă, și mai ales celor din Betleem.

Din acest monument sfânt denunțăm fiecare act de terorism sau
violență de război, fiecare act de cucerire sau uzurpare a
unui teritoriu străin, lipsa de respect față de credințele
sfinte  ale  religiilor,  torturarea  oamenilor  și  exploatarea
prizonierilor, mai ales a femeilor și a copiilor, și facem
apel la creștinii din Țara Sfântă să rămână în locurile unde
au viețuit de veacuri, în Orientul Mijlociu. Turmei noastre
cuvioase de credincioși, ca și pelerinilor în Țara Sfântă, le
urăm  har,  putere,  pace  și  binecuvântarea  Domnului  și
Mântuitorului  Nostru  Iisus  Hristos,  întrupat  pentru  noi,
oamenii, din pururea Fecioara Maria.

 

În Sfântul Oraș al Betleemului, CRĂCIUN 2016

Binecuvântător înflăcărat întru Domnul,

TEOFIL al III-lea

 Patriarh al Ierusalimului



PRAZNUIREA  SFÂNTULUI  NICOLAE
LA PATRIARHIE (2016)
A. În orașul Beit Jala

Luni,  6/19  decembrie  2016,  Patriarhia  a  cinstit  amintirea
Sfântului Nicolae, Arhiepiscopul Mirei Lichiei, în Biserica
Sfântul Nicolae a comunității creștin ortodoxe vorbitoare de
limba  arabă  din  orașul  Beit  Jala,  situat  în   imediata
apropriere  a  Betleemului.

Sfântul Nicolae a trăit în secolul al IV-lea. Din porunca
împăraților Dioclețian și Maximian, a fost întemnițat, chinuit
și eliberat când împăratul Constantin cel Mare, prin Edictul
de la Milano din 313, a hotărât ca religia creștină să fie
tratată cu bunăvoință. A fost unul din marii Părinți care au
participat  la  Primul  Sinod  Ecumenic  din  324,  și  care  a
susținut cu înfocare doctrina homoousion, aceeași ființă a
Fiului și a Tatălui.

Dumnezeiasca  Liturghie  a  fost  oficiată  de  Prea  Fericitul
Teofil, Patriarhul Ierusalimului, care a slujit împreună cu
ÎPS  Arhiepiscopi  Aristarh  de  Constantina  și  Metodie  al
Taborului, și cu ÎPS Mitropolit Ioachim de Elenoupolis, cu
ieromonahi  aghiotafiți,  cu  preoții  vorbitori  de  arabă  ai
Bisericii, presbiterii Sahuan, Paul Alame și Iosif Hondali, și
Arhidiaconul Marcu. Corul parohiei a cântat pentru mulțimea de
credincioși ortodocși. Predica Prea Fericirii Sale a fost în
limba greacă.

„Îndreptător  credinței  și  chip  blândeților,  Sf.  Nicolae,
Arhiepiscopul Mirei Lichiei, ne-a adunat pe toți aici – a spus
Prea Fericitul Patriarh – ca să îi cinstim sfânta amintire
într-o  zi  care  coincide  cu  pregătirile  pentru  sărbătoarea
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întrupării lui Hristos în Betleem”.

Sf.  Nicolae  –  a  adăugat  Prea  Fericitul  Patriarh  –  este
recunoscut ca învățător al cumpătării, cu alte cuvinte, un
pedagog  al  credincioșilor  pentru  mântuirea  sufletelor  lor.
Aceasta înseamnă că, după cuvântul Sfântului Apostol Pavel,
creștinii  trebuie  să  exceleze  în  virtute:  Pentru  aceasta,
punându-vă  întreaga  sârguință,  credinței  voastre  adăugați-i
vârtutea;  vârtuții,  cunoștința;  cunoștinței,  înfrânarea;
înfrânării, răbdarea; răbdării, evlavia; evlaviei, prietenia
frățească; prieteniei frățești, iubirea (2, Petru 1, 5-7).

Sfântul Nicolae, cel mai înfocat apărător al Bisericii lui
Hristos  –  a  adăugat  Prea  Fericirea  Sa  –  ne  invită  să
sărbătorim duhovnicește marea taină a Nașterii lui Hristos  și
nu într-un mod social, secular și cultural. Crăciunul – a spus
Prea Fericitul Patriarh Teofil – nu este un eveniment cultural
ci unul care e părtaș la căderea prin păcat și la restaurarea
prin mântuire a omenirii.

După  Sfânta  Liturghie,  Prea  Fericirea  Sa,  însoțit  de
cercetașii din oraș, au vizitat Biroul Comunității înainte de
a lua parte la prânzul găzduit de Arhimandritul Narcis și de
Comunitate.

B. În Cetatea Veche a Ierusalimului

Amintirea Sfântului Nicolae a fost de asemenea cinstită prin
Vecernie și Sfânta Liturghie în dimineața aceleiași zile, la
Mănăstirea cu același nume din Vechea Cetate a Ierusalimului,
într-un sobor condus de ÎPS Mitropolit Isihie de Kapitolias,
care a slujit cu Arhimandritul Leontie și Ierodiaconul Agapie.

La încheierea Sfintei Liturghii, Arhimandritul Aristovulos a
dat binecuvântări pelerinilor și a oferit soborului o recepție
festivă.

Din partea Secretariatului-General
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DISCURSUL  PREAFERICIRII  SALE
LA  RECEPȚIA  DE  CRĂCIUN
OFERITĂ  DE  ÎNĂLȚIMEA  SA,
REGELE ABDULLAH AL II-LEA ÎN
AMMAN

18 decembrie 2016

 

Maiestatea Voastră,

Altețele Voastre Regale,

Stimați Membri ai Guvernului,

Eminențele Voastre,

Înălțimile Voastre,

Prea Cuvioși Părinți,

Doamnelor și Domnilor,

În acest anotimp, când ne pregătim pentru marele Praznic al
Nașterii Domnului, ne adunăm aici sub auspiciile Maiestății
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Voastre pentru a marca această ocazie sfântă pentru  atât de
mulți dintre noi și pentru a sta uniți în eforturile noastre
de a aduce speranță celor mai nevoiași din mijlocul nostru.
Cuvintele profetului Isaia ne vorbesc cu claritate:

Poporul care locuia întru întuneric va vedea lumină mare şi
voi cei ce locuiaţi în latura umbrei morţii lumină va străluci
peste voi. (Isaia 9:2)

Crăciunul este o sărbătoare importantă pentru Țara Sfântă și
într-adevăr, pentru întreaga regiune a Orientului Mijlociu.
Căci  aici  s-au  desfășurat  evenimentele  istoriei  noastre
sfinte; aici s-a arătat în viața noastră întâlnirea dintre
Dumnezeu și om; aici am fost martorii milenari ai acestei
istorii sfinte.

Acest Praznic este important și pentru mulți dintre oamenii
nostri  care  locuiesc  în  diaspora,  și  ale  căror  inimi  se
îndreaptă aici, spre patria lor, mai ales în acest anotimp.
Dând  glas  urărilor  noastre  de  Crăciun  pentru  Maiestatea
Voastră, facem urări și pentru popoarele noastre, din țară și
din străinătate, ca să ne amintim întotdeauna că suntem uniți
în  bogata  moștenire  pe  care  împreună  o  stăpânim  aici,  în
Iordania, și în toată regiunea noastră.

La acest ceas al bucuriei, să nu îi uităm pe cei dislocați în
mijlocul nostru din Siria, Irak, și din alte țări din jurul
nostru, care de ceva vreme, trăiesc și merg în întuneric,
cărora – în număr atât de mare – Regatul Hasemit al Iordaniei
le-a oferit un loc de refugiu, și care își ridică privirile
spre Dumnezeu, cu nădejdea pe care Lumina Cuvântului Întrupat
o aduce lumii. Privirile lor se îndreaptă și spre noi, ca să
fim făuritorii aceleiași speranțe, și pentru asistența cât se
poate de practică de care au nevoie pentru a depăși ororile
războiului,  persecuția,  violență  și  exilul  din  casele  lor
strămoșești.

Să dedicăm acest timp pe care îl petrecem aici împreună, la



această sărbătoare, ca rugăciune și angajament, ca Dumnezeu,
cu  cooperarea  noastră,  să  răsfrângă  asupra  tuturor  celor
aflați  în  suferință,  și  asupra  noastră,  dragostea  Lui
nemărginită,  mila  și  mântuirea.

Suntem cu toții martori ai strădaniilor și eforturilor pe
care, sub atenta îndrumare și prin înțelepciunea Maiestății
Voastre, Regatul Hasemit al Iordaniei le depune ca să facem
față acestei situații îngrijorătoare, și vă mulțumim pentru
viziunea dumneavoastră care, iar și iar, îi arată lumii că
Regatul este o rază strălucitoare de toleranță și simbioză
adevărată  –coexistență  adevărată.  Un  exemplu  tangibil  este
contribuția  Maiestății  Voastre  la  restaurarea  Sfântului
Mormânt.

Ne  exprimăm  de  asemenea  recunoștința  către  dumneavoastră,
Maiestate, pentru aceast eveniment festiv, care consolidează
moștenirea dumneavoastră hasemită și înțelegerea profundă a
umanității și a societății noastre firești și comune, țesute
din același material. Permiteți-ne să reiterăm ceea ce am spus
adesea, că alături de toți ceilalți care slujesc Locurilor
Sfinte,  fie  ei  creștini  sau  musulmani,  Patriarhia
Ierusalimului  este  mândră  că  își  exercită  slujirea  sub
custodia Maiestății Voastre.  

În  acest  anotimp  de  sărbătoare,  vă  asigurăm,  Maiestatea
Voastră,  de  rugăciunile  noastre  pentru   dumneavoastră  și
pentru întreaga familie regală, pentru binele și înflorirea
Regatului  Hasemit  al  Iordaniei,  cerându-I  lui  Dumnezeu  să
binecuvinteze toate popoarele din iubita noastră Țară Sfântă.

Vă mulțumesc.

 

Prea Fericirea Sa

TEOFIL al III-lea



Patriarhul Ierusalimului

CUVÂNTUL  PATRIARHULUI  ROSTIT
LA  RECEPȚIA  ORGANIZATĂ  CU
OCAZIA SĂRBĂTORILOR DE IARNĂ
ȘI  GĂZDUITĂ  DE  MINISTERUL
ISRAELIAN  AL  TURISMULUI  –
MERCAZ SHIMSHON BEIT SCHMUEL
 

13 decembrie 2016

Excelența Dumneavoastră, Domnule levin,

Excelența Dumneavoastră, Domnule Halevi,

Stimați Membri ai Ministerului Turismului,

Distinși Conducători de Biserici și Lideri religioși,

Doamnelor și Domnilor,

 

Încă  o  dată,  pe  măsură  ce  ne  apropiem  de  acest  anotimp
evocativ și bogat în sărbători religioase, ochii lumii se
îndreaptă  asupra  Țării  Sfinte.  Și  ni  se  reamintește  că
Ierusalimul  deține  un  loc  unic  în  inimile  a  milioane  de
credincioși din toată lumea.
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Pentru mii de oameni, a veni în pelerinaj în Cetatea Sfântă și
în Țara Sfântă cel puțin o dată în viață este visul lor
suprem, și mulți vin mai mult decât o dată. Pentru mulți
dintre ei, obiectivul principal al călătoriei este Sfântul
Mormânt  al  Domnului  Nostru  Iisus  Hristos,  și  le  vedem
nerăbdarea și dorința profundă de hrană spirituală. Cum spune
Psalmistul, așa simțim:

 

În ce chip tânjește cerbul după izvoarele apelor, așa tânjește
sufletul meu după tine, Dumnezeule.

Însetat-a sufletul meu de Dumnezeu cel tare, cel viu;

Când oare voi veni și mă voi înfățișa înaintea lui Dumnezeu?

(Ps. 41:1-2)

Numeroși  pelerini  vin  aici  mânați  de  un  dor  duhovnicesc
primar, și pelerinajele au crescut pe măsură ce am acordat mai
multă  atenție  restaurării  celui  mai  sfânt  loc  al  nostru,
Sfânta Ediculă a Sfântului Mormânt al Domnului Nostru Iisus
Hristos – o destinație nu doar pentru pelerini creștini ci și
pentru pelerinii altor tradiții religioase, care sunt motivați
de dorul din inima lor să vină să se închine la acest loc prea
sfânt.

Așadar  noi,  cărora  prin  Pronie  Dumnezeiască  ne-a  fost
încredințat  rolul  de  slujitori  și  ocrotitori  ai  Locurilor
Sfinte, înțelegem rostul pelerinajului nu în termenii unui
turism obișnuit ci în termenii a ceva mult mai durabil, a ceva
fundamental pentru viața omului și a comunității.

Căci pelerinajul are de-a face cu sufletul oamenilor, atât al
celor din comunitatea indigenă de credință cât și al celor
care călătoresc aici din alte ținuturi. Pelerinajele le dau
oamenilor și comunităților o dimensiune care nu se vede cu
ochiul, ci se percepe doar cu inima.



Cultura pelerinajului promovează și adâncește multe aspecte
ale trăirii omenești comune, care sunt bune prin firea lor,
cum  ar  fi  unitatea,  pacea,  reconcilierea  și  înțelegerea
reciprocă. Când oameni din diferite țări și culturi se adună
la un Loc Sfânt în rugăciune și închinare, fiecare diferență
dintre  ei  se  năruie  și  sunt  uniți  într-o  întâlnire
dumnezeiască și umană care le descoperă că fac parte dintr-o
umanitate comună și că împărtășesc un drum comun în istorie.

Prin  urmare,  trebuie  nu  doar  să  promovăm,  pur  și  simplu,
pelerinajele și să facem tot ce ne stă în putință ca să le
înlesnim credincioșilor accesul la Locurile Sfinte, mai ales
în timpul Praznicelor Împărătești. Nu trebuie doar să socotim
numerele de pelerini. Nu trebuie doar să ne uităm la bilanț.

Mai  mult  decât  orice,  trebuie  să  creăm  o  atmosferă  care
apreciază pozitiv pelerinajele și pelerinii, și înțelege rolul
pe care îl joacă pelerinii în adâncirea tuturor acelor aspecte
ale vieții noastre comune față de care avem un angajament.

Turiștii  obișnuiți  vin  pur  și  simplu  ca  să  se  uite,  dar
pelerinii vin ca să își deschidă inimile și sufletele către
dumnezeire. Când pelerinii vin în Țara Sfântă, îmbrățișează
pământul  și  oamenii  lui  fără  deosebire.  Ei  înțeleg
integritatea  și  unitatea  Țării  Sfinte,  culturile  ei
complementare  și  tradițiile  religioase.  Simt  importanța
semnificației  istorice  pe  care  iudaismul,  creștinătatea  și
islamul o dau identității totale a Țării Sfinte. Pelerinajul,
prin urmare, este marele martor al istoriei sacre a Țării
Sfinte.

Așadar pelerinajul ajută diverse popoare din multe ținuturi de
aproape și de departe să se înțeleagă la un nivel mai profund.
Și  cunoaștem  mărturia  multor  pelerini  care  s-au  schimbat
atunci când au venit din țările și culturile lor într-un loc
în care toate țările și culturile se adună, se întrepătrund,
cinstesc  Dumnezeirea  împreună  și  înțeleg  misiunea
duhovnicească  a  Ierusalimului  ca  oraș  care  adună  toate



popoarele în îmbrățișarea sa.

Pelerinii  aduc  mari  speranțe  când  vin  aici,  speră  la  o
întâlnire  cu  Dumnezeul  Cel  viu,  nădăjduiesc  la  o  viață
duhovnicească mai profundă, la un înțeles veșnic, într-o lume
a superficialităților trecătoare. Ei ne aduc nouă speranța.

La rândul lor, pelerinii se întorc la casele lor cu forțe
proaspete, cu energia luată de la Sfintele Locuri. Așa a fost
de la început, când primii pelerini au venit în Țara Sfântă,
au participat la slujbe aici și s-au întors în comunitățile
lor ca să ducă acelora care nu au avut niciodată șansa de a
veni  aici  obiceiurile  noastre  și  respectarea  regulilor
religioase.

Prin  urmare,  suntem  tot  timpul  vigilenți  ca  să  păstrăm
Locurile Sfinte ca locuri de întâlnire duhovnicească.

Sfintele Locuri sunt un semn tangibil al speranței pentru
lumea noastră, tocmai pentru că sunt centrul întâlnirii dintre
Dumnezeu și om, și prin urmare al posibilităților infinite pe
care  pacea,  respectul  reciproc  și  reconcilierea  le  dau
comunității  umane.  Patriarhia  Greacă  Ortodoxă,  împreună  cu
surorile și frații din celelalte comunități creștine din Țara
Sfântă,  continuă  să  faciliteze  călătoriile  spirituale  ale
tuturor  celor  care  vin  aici  cu  smerenia  și  dorul
pelerinajului.

Dorim să ne exprimăm recunoștința față de Excelențele Voastre
și  față  de  tot  personalul  din  guvern,  care  fac  dovada
necesarei  sensibilității  la  adevărata  natură  a  Locurilor
Sfinte, care le este pe drept cuvânt specifică.

Prețuim și apreciem această inițiativă care ne oferă ocazia de
a  fi  împreună  și  de  a  ne  împărtăși  preocupările  și
angajamentele  comune  astfel  încât  împreună,  să  putem
îmbunătăți accesibilitatea Locurilor Sfinte pentru toți cei
care vin aici. Până în prezent, cooperarea și înțelegerea
reciprocă dintre Minister și Bisericile noastre s-au dovedit a



duce la încurajarea pelerinajelor în Țara Sfântă, și apreciem
acest fapt. De asemenea, așteptăm cu nerăbdare o cooperare mai
profundă astfel încât pelerinii să aibă serviciile de bază la
care se așteaptă în mod firesc, așa cum se întâmplă în zona
din jurul Mării Galileii, inclusiv la Kafer Nahum.

Vă dorim pace și fericire în acest anotimp al sărbătorilor.

Vă mulțumesc.

Prea Fericirea Sa

TEOFIL al III-lea

Patriarh al Ierusalimului

 

PREA FERICIREA SA, PATRIARHUL
IERUSALIMULUI,  VORBEȘTE  LA
MINISTERUL  ISRAELIAN  AL
TURISMULUI
În jurul orei 12 din ziua de 30 noiembrie/13 decembrie 2016, 
Institutul  Beit  Schmuel  situat  în  afara  zidurilor
Ierusalimului, lângă Poarta lui David, a găzduit un eveniment
organizat  de  Ministerul  Israelian  al  Turismului  cu  ocazia
Crăciunului, a Anului Nou și a sărbătorii Hanuka.

La  eveniment  au  participat  conducătorii  Bisericilor  din
Ierusalim și însoțitorii lor.

În cuvântul adresat distinșilor oaspeți, Ministrul turismului,
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domnul  Yariv  Levin,  a  subliniat  nevoia  unui  spirit  de
toleranță printre membrii diferitelor religii și naționalități
din statul Israel pentru coexistența lor pașnică și pentru a
atrage turiștii.

Patriarhul Teofil a vorbit în numele Bisericilor Creștine.
Discursul  Patriarhului  poate  fi  accesat  pe  acest  link:
https://ro.jerusalem-patriarchate.info/2016/12/13/29432

Din partea Secretariatului-General
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COORDONATORUL  ISRAELULUI  ÎN
TERITORII  VIZITEAZĂ
PATRIARHIA
În dimineața zilei de luni, 29 noiembrie/12 decembrie 2016,
coordonatorul  israelian  al  activităților  guvernului  în
teritorii, Maiorul General Yoav (Poli) Mordechai, însoțit de
personal  militar  israelian  din  zona  Betleemului,  și  anume
domnul Dani Zandler și domnul Kfir, împreună cu domnul Cesar
Margie,  care  răspunde  de  Divizia  de  Afaceri  Creștine  a
Ministerului  Israelian  de  Afaceri  Religioase,  au  vizitat
Patriarhia.

Maiorul General și însoțitorii săii au fost primiți de către
Prea Fericitul Teofil, Patriarhul Ierusalimului, în prezența
părinților aghiotafiți.

În timpul  vizitei, domnul Mordechai și-a exprimat dorința de
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a  contribui  la  pregătirile  pentru  sărbătorirea  pașnică  a
Nașterii Mântuitorului. Prea Fericirea Sa a mulțumit pentru
facilitățile oferite pelerinilor și pentru permise eliberate
de armata israeliană pentru membrii comunităților vorbitoare
de  limba  arabă  aflate  sub  jurisdicția  Patriarhiei  din
teritoriile  ocupate  și  pentru  pelerine  din  diferite  țări
ortodoxe pentru a ajunge la Ierusalim, Betleem și la râul
Iordan de Bobotează.

Străvechea Mănăstire a Sfântului Ioan Botezătorul de pe râul
Iordan a fost renovate de Patriarhie și așteaptă aprobarea
armatei  israeliene  pentru  a  fi  conectată  la  rețeaua  de
electricitate.

La sfârșitul întâlnirii, Prea Fericitul Patriarh Teofil i-a
oferit domnului Mordechai o tavă inscripționată din ceramică
și o medalie comemorând 2000 de ani de creștinitătate. Domnul
Mordechai  i-a  oferit  Prea  Fericitului  Patriarh  o  medalie
militară.

Din partea Secretariatului-General
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UN GRUP DIN FORȚELE AERIENE
ELENE VIZITEAZĂ PATRIARHIA
Sâmbătă, 27 noiembrie/10 decembrie 2016, înainte de prânz, a
vizitat Patriarhia un grup format din patruzeci de membri din
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escadronul  341  și  din  escadronul  347  al  Forțelor  Aeriene
Elene, sub comanda domnului Demetrios Gritzaliotis și însoțiți
de reprezentantul Ambasadei Greciei în Israel, domnul Broumas.

Grupul a fost întâmpinat de Prea Fericitul Teofil, Patriarhul
Ierusalimului, în prezența părinților aghiotafiți.

Prea Fericirea Sa a lăudat membrii grupului pentru misiunea
lor  de  a-și  apăra  patria  și  s-a  referit  la  lucrarea  și
misiunea proprie a Patriarhiei în domeniul religios, de a
proclama  Evanghelia  Mântuitorului   și  de  a  păzi  Sfintele
Altare, ca și la misiunea sa culturală și făcătoare de pace,
în contextul situației politice încă nerezolvate din Ierusalim
și din Țara Sfântă.

Cu recunoștință, acest grup de elită al forțelor aeriene a
primit binecuvântarea Prea Fericitului Patriarh și a mers apoi
să se închine la Biserica Învierii și la Sfântul Mormânt.

Din partea Secretariatului-General
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SECRETARUL GENERAL AL CMB SE
ÎNTÂLNEȘTE  CU  P.F.  TEOFIL,
PATRIARHUL IERUSALIMULUI
În dimineața zilei de miercuri, 24 noiembrie/7 decembrie 2016,
Secretarul  General  al  Consiliului  Mondial  al  Bisericilor
(CMB), domnul Olav Fykse Tveit, însoțit de doamna Marianne
Ejdersten,  directorul  departamentului  de  comunicare,  și  de
fostul parlamentar iordanian și membru al Comitetului Central
al CMB, domnul Ode Kawas, au fost primiți de P.F. Teofil,

https://ro.jerusalem-patriarchate.info/secretarul-general-al-cmb-se-intalneste-cu-p-f-teofil-patriarhul-ierusalimului/
https://ro.jerusalem-patriarchate.info/secretarul-general-al-cmb-se-intalneste-cu-p-f-teofil-patriarhul-ierusalimului/
https://ro.jerusalem-patriarchate.info/secretarul-general-al-cmb-se-intalneste-cu-p-f-teofil-patriarhul-ierusalimului/


Patriarhul  Ierusalimului,  de  Arhiepiscopul  Teofilact  al
Iordaniei, și de Părintele Secretar General, ÎPS Arhiepiscop
Aristarh de Constantina.

În cadrul întâlnirii a avut loc o discuție interesantă despre
caracterul  creștin  al  Ierusalimului,  despre  poziția
creștinilor în Orientul Mijlociu și despre posibilitățile de a
oferi ajutor umanitar ca răspuns la problemele cu care se
confruntă creștinii din zonele ocupate din Palestina și din
alte locuri.

Cu această ocazie, Prea Fericirea Sa a exprimat interesul
Patriarhiei de a continua să colaboreze cu și să participe la
Consiliul Mondial al Bisericilor.

La încheierea întâlnirii, Secretarul General al CMB i-a oferit
Prea Fericirii Sale o cruce și emblema CMB. Prea Fericitul
Patriarh a oferit, de asemenea, icoane ale Maicii Domnului
celor trei oaspeți, și o icoană a Ediculei Sfântului Mormânt.

Din partea Secretariatului-General

 

PREA  FERICITUL  PATRIARH  AL
IERUSALIMULUI  VIZITEAZĂ  O
TABĂRĂ  DE  REFUGIAȚI  SIRIENI
DIN IORDANIA
Marți, 23 noiembrie/6 decembrie 2016, Prea Fericitul Teofil,
Patriarhul Ierusalimului, făcând dovada practică a grijii Sale
față de refugiații plecați din Siria, a vizitat tabăra de
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refugiați Badia din Iordania.

Doamna  Wafa  Gsous,  o  creștină  ortodoxă  din  Karak  și
directoarea  Biroului  Patriarhiei  din  Amman,  vizitase  deja
tabăra pentru a oferi ajutor umanitar. Pe parcursul vizitei
Sale,  Patriarhul  Teofil  a  oferit  mâncare,  îmbrăcăminte  și
jucării pentru copii. Deplin conștient de condițiile aspre de
trai cu care se confruntă membrii taberei menționate mai sus,
mai ales în timpul iernii, Prea Fericirea Sa a făcut apel la
comunitatea internațională, la  persoane și organizații, ca să
furnizeze ajutor practic prin Biroul Patriarhiei din Amman,
pentru a ușura astfel povara financiară a Iordaniei.

Din partea Secretariatului-General
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EVENIMENT  MUZICAL  OFERIT  DE
CORUL  SF.  IACOB  ȘI  CORUL
„BRANKO” DIN SERBIA
În după-amiaza zilei de 14/27 noiembrie 2016, sala mare a
Hotelului Notre Dame, aflat în apropiere de Poarta Nouă, a
găzduit un concert oferit de corul catedralei Sf. Iacob Ruda
Domnului  și  de  corul  „Branko”  al  Patriarhiei  Serbiei.
Evenimentul a fost găzduit de Patriarhia Ierusalimului, cu
aprobarea Prea Fericitului Patriarh Teofil.

Prea Fericitul a participat la concert însoțit de părinți
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aghiotafiți, de ÎPS Arhiepiscop Aristarh de Constantina, de
ÎPS Mitropolit Ioachim de Zambia, de ieromonahi aghiotafiți,
de  Arhimandritul  Matei,  ajutor  de  Dragoman,  de  Părintele
Bartolomeu, care se ocupă de rânduiala slujbelor, de fostul
director al școlii, Pr. Nikolaos Zervis, de domnul ambasador
Heraklis Asteriades și de alte persoane.

Piesele  și  troparele  au  fost  interpretate  în  stilul
tradițional  sârbesc.  Pentru  mai  multe  informații,  puteți
accesa  link-ul
acesta:  http://www.jp-newsgate.net/en/2016/11/27/28049

 

Din partea Secretariatului-General
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